
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava, IČO: 70890749  

ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 

Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 3/2022 

konaného dne 7. 12. 2022 
 

Přítomni: 

1. Hotařová Nováková Jana 
(místopředsedkyně) 

5. Staněk Petr 

2. Vopěnka Otto 6. Vaňková Magda 

3. Švaříček Jan 7. Burda Jan (předseda) 

4. Sameš Petr 8. Kunst Milan 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Šimáček Petr 4. Žák Petr 

2. Hedvičák Jaroslav 5. Limon Martin 

3. Kerber Jan 6. Kastner Milan (tajemník) 
 
Hosté: 

1. Břížďala Jan (člen rady kraje) 2. Horký Petr (OŠMS) 

2. Beneš Zdeněk (OŠMS) 4. Straka Luboš (VŠK KV) 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu, (Bc. Jan Burda); 
3. Plán činnosti Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina na rok 2023, (Bc. Jan 

Burda); 
4. Informace o ZODM 2023 (zimní olympiáda dětí a mládeže), (Ing. Zdeněk Beneš); 
5. Vyhlášení programů z Fondu Vysočiny pro rok 2023 v gesci OŠMS, (Mgr. Milan Kastner); 
6. Diskuze, různé; 
7. Závěr. 
 

1. Zahájení 
J. Burda, předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen „Ksvč“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Ksvč je 
usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 

3. Plán činnosti Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina na rok 2023 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem podkladový materiál. 
 
J. Burda sdělil, že návrh plánu činnosti komise na rok 2023 je připraven v podobné struktuře 
jako pro rok 2022. Dle aktuální potřeby je možné plán činnosti v průběhu roku doplnit. 
V připravené podobě bude plán činnosti komise na rok 2023 předložen na prosincovém 
zasedání rady kraje ke schválení. 
 
Usnesení 06/03/2022/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
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projednala a doporučuje 
radě kraje schválit Plán činnosti Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina na rok 2023. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

4. Informace o ZODM 2023 (zimní olympiáda dětí a mládeže) 
V průběhu jednání tohoto bodu se dostavila členka komise M. Vaňková. 
 
Z. Beneš informoval členy komise o přípravách na zimní olympiádu dětí a mládeže v roce 2023. 
Od 22. do 26. ledna 2023 proběhne Zimní olympiáda dětí a mládeže (dále jen „ZODM) v 
Královéhradeckém kraji. Královéhradecký kraj se už podruhé v historii olympiád ujme hostitelské 
role a přivítá výpravy mladých sportovců a sportovkyň ze čtrnácti krajů. Královéhradecký kraj v 
roce 2023 nabídne sportovním talentům z celé republiky skvělé zázemí zimních středisek 
Špindlerova Mlýna a Vrchlabí i sportovišť v Trutnově a Nové Pace. 
Výprava Kraje Vysočina mohla mít max. 122 osob (včetně trenérů, vedoucích výprav), ale 
nakonec kraj na ZODM vyšle 112 osob (chybí zástupci: krasobruslaři – kluci, běžecké lyžování 
zrakově postižených). 
J. Burda vznesl dotaz na rozpočet ZODM v rámci kraje Z. Beneš odpověděl, že účastnický 
poplatek činní 3 000 Kč/účastník. Kraj hradí ubytování, dopravu, stravu, oblečení. Celkové 
předpokládané náklady, které budou hrazeny z krajského rozpočtu, jsou ve výši 1 550 tis. Kč. 
Z oblečení kraj nakupuje: bunda, mikina, batoh, čepice a rukavice. 
Kraj bude mít zastoupení v těchto kategoriích: 
Alpské lyžování; 
Běžecké lyžování; 
Biatlon; 
Krasobruslení – dívky; 
Lední hokej; 
Lyžařský orientační běh; 
Skikros; 
Snowboard; 
Šachy. 
P. Horký doplnil, že budou i živé vstupy na ČT sport. 
 

5. Vyhlášení programů z Fondu Vysočiny pro rok 2023 v gesci OŠMS 
Z. Beneš pohovořil o změnách ve Výzvách Programů FV za OŠMS: 
 
„CELOROČNÍ AKTIVITY MLÁDEŽE 2023“ - maximální výše dotace je stanovena na 60 tis. Kč 
na jeden projekt, v případě sportovních spolků, kdy organizace sdružuje více jak 5 sportovních 
odvětví je maximální výše dotace stanovena na 100 tis. Kč na jeden projekt. Program prošel 
změnou oproti loňskému roku, kdy dochází ke změně názvu programu z původního „Sportujeme 
a volný čas“ na „Celoroční aktivity mládeže“. Po diskuzi bylo přistoupeno k variantě časového 
sběru žádostí a zrušení podprogramů. Z důvodu vysokého převisu žádostí byla alokace 
programu navýšena o 3 mil. Kč z kapitoly Školství na celkových 8 mil. Kč. Sportovní spolky, 
které sdružují více jak 5 sportovních odvětví, mohou žádat až o 100 000 Kč. Příloha specifická 
kritéria byla vypuštěna a nahrazena přílohou „plánovaný harmonogram“. Minimální podíl 
příjemce dotace činní 25 % celkových nákladů projektu. Jedná se o nesoutěžní program, kdy 
výběr projektů bude proveden na základě času podání.  
 
„ÚČAST NA MISTROVSTVÍ A POŘÁDÁNÍ MISTROVSTVÍ 2023“ - nově je maximální výše 
dotace stanovena podle toho, zda se jedná o preferovaný sport. Maximální výše dotace u 
Podprogramu A (alokace 500 tis. Kč) je stanovena na 25 tis. Kč u jednotlivců a 50 tis. Kč u 
kolektivů v rámci preferovaných sportů. U ostatních sportů jsou maximální částky stanoveny na 
10 tis. Kč a 25 tis. Kč. U Podprogramu B (alokace 500 tis. Kč) je maximální výše dotace 
stanovena na 50 tis. Kč u preferovaných sportů a 20 tis. Kč u ostatních sportů. U preferovaných 
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sportů zůstává podpora jako doposud (celkem jich je definováno 26 sportů). Uvedené 
podprogramy jsou jinak bez zásadních změn v jejich zaměření. 
Jedná se o nesoutěžní program, kdy výběr projektů bude proveden na základě času podání. 
 
P. Horký okomentoval tyto Programy FV v gesci OŠMS: 
„SPORTOVIŠTĚ, KLUBOVNY A TÁBOROVÉ ZÁKLADNY 2023“ - u Podprogramu A 
(4 000 000 Kč) došlo oproti předchozímu roku ke zrušení možnosti žádat na sportovní vybavení 
a u oprávněných žadatelů došlo k úpravě u obcí, kdy mohou žádat pouze obce nad 1 500 
obyvatel, čímž program částečně navazuje na program Obnova venkova Vysočiny. Dále došlo 
k navýšení minimální výše dotace na 50 000 Kč. U Kluboven a Táborových základen 
(Podprogramy B - 350 000 Kč a C - 400 000 Kč) došlo k navýšení minimální výše dotace na 
30 000 Kč, jinak uvedené podprogramy zůstávají bez větších změn. 
Jedná se o soutěžní program, kdy výběr projektů bude proveden řídicím výborem. 
 
„ROZVOJ MLÁDEŽNICKÉHO SPORTU KRAJE VYSOČINA 2023“ - došlo ke změně názvu, 
dále po žadateli již není nově požadován statut. K naplňování účelu programu je podporována 
činnost mládeže v Kraji Vysočina ve 24 vybraných sportech. Minimální výše dotace požadované 
v Žádosti o poskytnutí dotace na jeden projekt je 100 000 Kč. 
Jedná se o nesoutěžní program, kdy dotaci obdrží každý projekt, který je administrativně 
v souladu s Výzvou. Celková alokace činní 10 mil. Kč. 
 
J. Burda vznesl dotaz, proč došlo k navýšení minimálního podílu příjemce dotace u Programu 
„CELOROČNÍ AKTIVITY MLÁDEŽE 2023“. J. Břížďala odpověděl, že v minulosti byl minimální 
podíl příjemce dotace kolem 10 %. OŠMS musí kontrolovat účetní doklady do 100 % celkové 
částky, která je ale pouze z části kryta krajskou dotací. Většina žadatelů má rozpočet vyšší než 
je výše poskytované dotace a hlavní činnost organizací nemůže být finančně závislá na podpoře 
kraje. Dále řekl, že se jedná se o nesoutěžní program, kdy výběr projektů bude proveden na 
základě času podání, a to z toho důvodu, že když se jednalo o soutěžní program, tak OŠMS byl 
schopen vyhotovit rozhodnutí až na přelomu května a června. Což znamenalo, že se žadatel až 
v polovině roku dozvěděl, zda mu dotace na celoroční aktivity byla či nebyla poskytnuta. Alokace 
pro příští rok je nastavena tak, že se vycházelo z počtu žadatelů, kteří žádali pro letošní rok, 
tudíž by měli být všichni žadatelé uspokojeni. 
Dále vznesl dotaz k Programu „ROZVOJ MLÁDEŽNICKÉHO SPORTU KRAJE VYSOČINA 
2023“, proč není požadován statut. J. Břížďala odpověděl, že dva dokumenty se nahrazují 
jedním, ti co statut mají, tak se na něj budou odkazovat, ale u žadatelů, kteří statut nemají, by si 
museli podle starých pravidel o něj nejprve požádat a pak mohli žádat o dotaci. Dále vznesl 
dotaz jakým způsobem je možné seznam vybraných sportů rozšířit. J. Břížďala odpověděl, že 
seznam byl tvořen na základě sportů, které se objevují na ODM. A také se zohledňovalo, zda 
dané sporty jsou zastoupeny v KV. J. Nováková Hotařová vznesla podnět, že v „Popisu a 
rozsahu programu“ chybí Atletika. P. Horký odpověděl, že v materiálu tento sport chybí, ale na 
základě informací od samosprávy byl tento sport společně se dvěma dalšími doplněn. Upravený 
materiál bude schvalován na prosincovém zasedání zastupitelstva kraje. Dále vznesla podnět, 
aby s takto důležitými dokumenty, byli členové komise seznámeni osobně, a ne formou 
elektronického hlasování. J. Burda se k této myšlence také přiklonil, a požádal, aby příště mohly 
být dokumenty zaslány ve změnovém režimu, kde budou zřetelně vidět úpravy. 
 
Úkol:  
a) Výzvy k jednotlivým Programům Fondu Vysočiny projednat s dostatečným časovým 
předstihem přímo na zasedání Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina, a ne formou 
elektronického hlasování. 
 
b) Výzvy k jednotlivým Programům Fondu Vysočiny v gesci OŠMS zasílat členům komise ve 
změnovém režimu, aby byly zřetelné jednotlivé změny. 
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Odpovědnost: předseda komise, tajemník komise, koordinátorka 
 
L. Straka pohovořil o Programu „CELOROČNÍ AKTIVITY MLÁDEŽE 2023“, kde sice celková 
alokace byla navýšena na 8 mil. Kč, ale 3 mil. Kč, které byly určeny na VŠPK, byly vzaty. Jedná 
se o nejjednodušší podporu pro kluby v oblasti sportu. VŠPK sdružuje malé spolky, které si 
z této dotace dosáhly na určitou výši dotace. Finanční prostředky jsou přerozdělovány podle 
členské základny. Ve většině případů se jedná o pracovníky, kteří tuto činnost dělají po práci. 
Dotace se dostala do každého malého klubu. Spousta organizací se do Programu nebudou moci 
přihlásit (nemají kapacity, je problém s právní subjektivitou). M. Vaňková doplnila, že také není 
dobré kritérium, že se bude jednat o nesoutěžní program, kdy výběr projektů bude proveden na 
základě času podání. J. Břížďala doplnil, že součástí žádosti bude i příloha „Plánovaný 
harmonogram pro rok 2023 v týdenním rozpisu činnosti včetně společných aktivit“. Následně 
bude na odpovědnosti OŠMS, aby posoudil, že se jedná o pravidelnou a dlouhodobou aktivitu 
pro děti a mládež. Z hlediska absorpční kapacity by to mělo vycházet tak, že ti co letos žádali, by 
měli být i pro příští rok uspokojeni. Jedná se o veřejnou podporu, kde následně bude probíhat i 
veřejná kontrola. J. Švaříček doplnil, že z tohoto systému nyní vypadnou malé spolky, které své 
aktivity dělají rekreačně, pro radost. J. Nováková Hotařová řekla, že malé organizace ve větší 
míře generují budoucí kvalitní sportovce, a tyto organizace nyní nedostanou dotaci. Dále 
vznesla dotaz, proč došlo ke sloučení sportu a volného času. J. Břížďala odpověděl, že tím, že 
se jedná o nesoutěžní program, mohlo dojít ke sloučení. Když v minulých letech došlo 
k nevyčerpání alokace u jednoho podprogramu, bylo velice složité tyto finanční prostředky 
převést do druhého podprogramu. Také sdělil, že u VŠPK občas docházelo k poskytování i 
vícero dotací. 
 

6. Diskuze, různé 
V průběhu jednání tohoto bodu odešel člen komise J. Švaříček. 
 
P. Staněk pohovořil o fungování KCTM v oblasti fotbalu. V této souvislosti vznesl dotaz na 
Regionální fotbalovou akademii Jihlava (dále jen „RFA Jihlava“). Z. Beneš odpověděl, že Kraj 
Vysočina pro letošní rok RFA Jihlava podpořil částkou ve výši 1 mil. Kč. K RFA Jihlava se 
rozvinula diskuze. Na základě tohoto podnětu bylo domluveno, že výjezdní zasedání komise se 
uskuteční v tréninkovém centru RFA Jihlava, Jiráskova 69, Jihlava. 
 
Z. Beneš pohovořil o anketě „Sportovec Kraje Vysočina“. V rámci této ankety je sestavena 
hodnotící komise, do které je zapotřebí nominovat dva členy Komise pro sport a volný čas Rady 
Kraje Vysočina. 
 
Přítomní členové se domluvili, že do hodnotící komise budou nominováni paní J. Nováková 
Hotařová a pan P. Sameš. 
 
Termín příštího zasedán bude včas upřesněn. 
 
 

7. Závěr 
J. Burda poděkoval přítomným za aktivní účast a ukončil jednání. 
 
 
 
Bc. Jan Burda 
předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 8. prosince 2022 


